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Szanowny Panie Ministrze

Listy obywateli kierowane do Rzecznika Praw Obywatelskich oraz

doniesienia środków masowego przekazu skłaniają do podjęcia problemu dostępu

ubezpieczonych do leczenia preparatem GLIVEC.

Z posiadanych informacji wynika, że wielu chorych na przewlekłą białaczkę

szpikową pozbawionych jest możliwości leczenia tym preparatem, ocenianym

jako jedyny, skuteczny lek w przypadku wymienionego schorzenia, stwarzający

nadzieję przede wszystkim chorym, którzy nie kwalifikują się do transplantacji

szpiku. Zagrożone jest również leczenie chorych, u których rozpoczęto terapię

wspomnianym preparatem. Wynika to ze znaczącego wzrostu ceny preparatu w

okresie ostatniego roku.

Trzeba zauważyć, że programem leczenia objęta jest tylko część chorych,

pozostali oczekują na terapię. Szpitale nie podejmują się włączenia oczekujących

chorych do programu nie mając gwarancji zwrotu kosztów terapii. Narodowy

Fundusz Zdrowia nie refundował bowiem w 2004 r. kosztów wzrostu ceny

preparatu, co powodowało pogarszenie sytuacji szpitali prowadzącyh leczenie



przewlekłej białaczki szpikowej. Niezapewnienie przez Fundusz refundacji

pełnych kosztów leczenia jest również powodem odmowy szpitali zawarcia umów

z Funduszem w zakresie terapii preparatem GLIVEC na 2005 r.

Dla chorych, u których zostanie nagle przerwane leczenie, oznacza to

nawrót choroby, a w perspektywie śmierć. W jeszcze gorszej sytuacji są chorzy

oczekujący w kolejce na objecie terapią. Zaprzestanie dotychczasowego leczenia

tej ciężkiej i śmiertelnej choroby, jak również pozbawienie nadziei

przeprowadzenia w stosownym czasie terapii jedynym skutecznym preparatem,

oznacza dla większości chorych, nie tylko niewyobrażalny stres, ale wręcz wyrok.

Nie wszyscy chorzy mogą bowiem kontynuować lub podjąć walkę z rakiem w

ramach własnych środków finansowych.

Odstąpienie od właściwej i skutecznej terapii powoduje również

nieodwracalne skutki zdrowotne i społeczne, niewspółmierne do kosztów

zalecanego leczenia.

W związku z powyższym, działając na podstawie art. 13 ust. 1 pkt. 2 ustawy z

dnia 15 lipca 1987 r. o Rzeczniku Praw Obywatelskich (jt. Dz.U. z 2001 r. Nr 14, poz.

147), zwracam się do Pana Ministra z uprzejmą prośbą o spowodowanie zbadania

sprawy dostępu ubezpieczonych do leczenia wspomnianym preparatem na tle

możliwości i obowiązków władz publicznych w tym zakresie. Zobowiązany będę za

przekazanie informacji w powyższej materii oraz odnośnie zamierzeń resortu zdrowia w

celu zapewnienia wspomnianym chorym właściwego dostępu do leczenia oraz

bezpieczeństwa zdrowotnego.
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